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Protokół Nr ORN.0012.1.1.2017 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji   

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 20 stycznia 2017 r. 
 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku – Eligia 

Bańkowska, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska,  

 Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach  

– Janina Rękawek, 

 Dyrektor Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara 

Taraszkiewicz, 

 Dyrektor Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie – Teresa Sulima, 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Olecku – Stanisław Kopycki, 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Babkach Oleckich – Mirosław Matusiak, 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Judzikach – Beata Prześniak, 

 Dyrektor Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku – Małgorzata 

Puchalska. 

 

 

Ponadto, na posiedzenie przybyli: 

 Radni Rady Miejskiej - Maria Wanda Dzienisiewicz, Wioletta Dorota Żukowska  

i Jarosław Bagieński, 

 Prezes Mazursko-Podlaskiego Stowarzyszenia Edukatorów – Jan Grzyb, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 oraz Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

powitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Reforma oświaty w Gminie Olecko. 

2. Opracowanie planu pracy komisji na 2017 rok. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Reforma oświaty w Gminie Olecko.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

oznajmił, że jest to pierwsze spotkanie dotyczące reformy oświaty. Ma nadzieję, że wspólnie 

uda się wypracować działania, które w jak najmniej negatywnym stopniu pozwolą tę reformę 

przejść. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że prace nad materiałem, który przekazano radnym i dyrektorom placówek 

oświatowych trwały przez dłuższy okres i jest to materiał dość szczegółowy. Ostatnie 

poprawki nanoszono wczoraj. Wszystko po to, aby materiał był optymalny. Prezydent RP 

podpisał ustawę, reforma systemu oświaty stała się faktem i nastąpi ona z dniem 1 września 

br. Oznacza to, że organy gminy muszą już teraz podjąć pewne działania. Pierwszym z nich 

jest podjęcie przez Radę Miejską na sesji lutowej uchwały intencyjnej, która zostanie 

przedłożona kuratorium oświaty do zaopiniowania. Po otrzymaniu tejże opinii, w terminie do 

31 marca należy podjąć ostateczną uchwałę z uwzględnieniem ewentualnych uwag 

kuratorium. Burmistrz oznajmił, że jest to materiał roboczy, do konsultacji przez związki 

zawodowe, rady pedagogiczne i radnych. Następnie przedstawił opracowanie pt. „Zmiany  

w organizacji i funkcjonowaniu szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Olecko”  

– w załączeniu do protokołu. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

powiedział, że od listopada zgłaszał wnioski dotyczące przygotowania gminy do reformy 

oświaty. Na ostatniej sesji wniosek w tym przedmiocie zgłosił również Wiceprzewodniczący 

Rady, a Przewodniczący poinformował go o odpowiedzi Burmistrza, który napisał,  

że informacji na temat reformy oświaty udzieli w styczniu. Jest zatem zaskoczony sytuacją,  

w której radni nie są w ogóle poinformowani i do tej pory nie otrzymali żadnych materiałów, 

podczas gdy na portalu iolecko pojawił się wywiad dotyczący reformy oświaty. Zastanawiał 

się, czy dyrektorzy placówek oświatowych zostali postawieni w takiej sytuacji jak radni  

i otrzymali materiał dotyczący reformy dopiero dzisiaj, czy też był on wcześniej  

konsultowany z dyrektorami. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że dzisiaj radni i dyrektorzy po raz pierwszy otrzymali opracowany materiał.  

Jest on obszerny. Prace w wydziale odbywały się od listopada i uczestniczył w nich 

Burmistrz. Podjęto decyzję, aby nie ujawniać informacji na ten temat, by można było  

w spokoju pracować. Natomiast w ubiegłym tygodniu zadzwonił pan, który, jak usłyszała, 

przedstawił się jako osoba z kuratorium i bardzo dobrze był przygotowany do rozmowy.  

W trakcie rozmowy zorientowała się jednak, że coś jest nie tak. Rozmówcą był pan z iolecko. 

Osoba ta nie uzyskała tak szczegółowych informacji, jakimi są te przekazywane dzisiaj. 

Niemniej jednak panu, który zadzwonił wyjaśniała, dlaczego urząd jeszcze nie przekazuje 

informacji na temat reformy i prosiła o cierpliwość do 20 stycznia, kiedy materiał będzie 

przedstawiony radnym komisji oświaty i dyrektorom szkół. Były przy tym koleżanki. Nigdy 

wcześniej nie spotkała się z taką sytuacją. Był to pierwszy i ma nadzieję ostatni raz, kiedy coś 

takiego się jej przydarzyło. Artykułu pani kierownik nie czytała. Jeśli chodzi o dyrektorów, to 

przekazywali oni wydziałowi informacje potrzebne do opracowania materiału. Każda liczba 

w opracowaniu jest pewna i została wstawiona na podstawie danych uzyskanych od 

dyrektorów.  

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, czy była przeprowadzona analiza finansowa reformy oświaty w Olecku oraz czy są 

przewidywane jakiekolwiek zwolnienia, zarówno jeśli chodzi o nauczycieli, pracowników 
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administracyjnych jak i pozostałą obsługę szkół. Największe zmiany dotyczą Gimnazjum  

z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie i Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku oraz 

oddziałów przedszkolnych. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie podać szczegółów dotyczących 

kosztów finansowych. W opracowaniu wskazano, że największe koszty mogą być związane  

z odprawami nauczycieli i wyposażeniem szkół. Na ten moment nie przewiduje się zwolnień 

nauczycieli. Żadna szkoła nie jest likwidowana i nie powinna zmienić się liczba oddziałów, 

ale to nie oznacza, że odbędzie się to bezproblemowo. Wszystko będzie wiadome na etapie 

przygotowania organizacji przyszłego roku szkolnego przez dyrektorów szkół. Nie zna 

szczegółów dotyczących kwalifikacji nauczycieli, lecz ustawa daje możliwości dużo szersze 

niż dotychczas Karta Nauczyciela. Zgodnie z Kartą Nauczyciela,  nauczyciel obecnie może 

uzupełniać brakujący wymiar zatrudnienia do 0,5 etatu w innej szkole. Dotyczy to nauczycieli 

mianowanych. Natomiast w tej chwili, ustawa wprowadzająca Prawo Oświatowe, 

uprawnienie to również przenosi na nauczycieli zatrudnionych na czas nieokreślony. 

Rozwiązanie stosunku pracy nastąpi, jeśli nauczyciel nie zgodzi się na zaproponowane 

warunki lub nie będzie posiadał kwalifikacji, które pozwolą na przeniesienie go do innej 

szkoły. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, czy w związku z zaplanowanymi w dobudowanej części Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Olecku pomieszczeniami Przedszkola Krasnal (6 grup) przedszkole to zatrudni panie 

obecnie pracujące w oddziale przedszkolnym  w szkole. Obawia się sytuacji, że nie zostaną 

one przyjęte z powodu braku odpowiedniego wykształcenia. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że tak. Chyba, że nie będzie wystarczającej liczby dzieci. Kwalifikacje 

nauczycieli do edukacji wczesnoszkolnej i przedszkolnej są zrównane ze sobą. Nauczyciele 

wychowania przedszkolnego mogą pracować w kształceniu zintegrowanym i odwrotnie.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że na pewno w pierwszej kolejności szkoły będą zatrudniać nauczycieli obecnie 

pracujących. Jeśli chodzi o koszty nie jest prawdą, że reforma odbędzie się bez kosztowo. 

Gmina poniesie koszty. Dużo będzie można przeanalizować na podstawie opracowanego 

materiału, ale już w szkołach. Jeżeli do gimnazjum przejdą klasy pierwsze to wiadomo,  

że będzie trzeba zapewnić mniejsze ławki i krzesła, dostosować łazienki itd. Z drugiej strony, 

jeśli w którejś szkole nie będzie zapotrzebowania na danego typu meble będą one 

przenoszone do innych szkół. Burmistrz dodał, że wczoraj odbyło się spotkanie z delegacją 

litewską w sprawie pozyskania środków zewnętrznych z programu Litwa-Polska m.in. na 

przedszkole przy SP Nr 1 w Olecku i na docieplenie budynku szkoły.  

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

prosił o więcej informacji na temat planowanego żłobka. Zapytał, co będzie w przypadku 

braku chętnych. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że planowane jest utworzenie jednej grupy lub dwóch i odbędzie się to prawie 

bez kosztowo. Wszystko zależy od tego, czy będzie zapotrzebowanie społeczne.  
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Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

dodała, że liczba dzieci nie zmniejsza się. Pokazuje to Tabela 2. Edukacja przedszkolna  

w gminie, zgodnie z którą liczba 6-latków realizujących edukację przedszkolną wynosi 113% 

w stosunku do danych z ewidencji ludności. Wynika z tego, że mamy więcej dzieci 6-letnich 

zamieszkałych niż zameldowanych na terenie gminy.  

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zastanawiał się, co będzie z „Jedyneczką” w sytuacji utworzenia 6 grup przedszkolnych  

w SP Nr 1. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że grupy przedszkolne mają powstać na parterze i na I piętrze. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zastanawiał się, czy nie lepiej skupić grupy przedszkolne w SP Nr 2, skoro jest tam 

najmniejsza liczba uczniów w porównaniu do SP Nr 1 i SP Nr 3. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że chodzi o 6-latków z danego obwodu szkolnego, które od razu przejdą do I klas  

w danych szkołach. Jeśli chodzi o liczbę dzieci w SP Nr 2 jest ona stabilna. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

dodała, że SP Nr 1 ma też lepsze warunki, ponieważ edukację przedszkolną można oddzielić 

od starszych dzieci. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy była robiona analiza na obwodach co do ilości dzieci z roczników 2013, 2014, 

2015 itd. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że przygotowany materiał obejmuje dzieci urodzone do 2016 roku. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, ile dzieci z tych roczników jest w obwodzie Judziki. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że w celu uzyskania odpowiedzi na to pytanie zaprasza do wydziału, 

ponieważ materiał jest bardzo obszerny i nie zabierała wszystkiego ze sobą. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zastanawiał się, czy Judziki przetrwają, bo dzieci urodzone w 2013 i 2014 roku można 

policzyć na palcach jednej ręki. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

zakłada, że tak. Analiza została przygotowana na podstawie danych otrzymanych ze szkół 

oraz z ewidencji ludności. Natomiast w każdym miesiącu dane dotyczące poszczególnych 

roczników zmieniają się. W tej chwili jest tendencja przenoszenia się mieszkańców Olecka na 

tereny wiejskie i osiedlania się ludzi z całej Polski na terenach wiejskich. Dlatego nie 

wiadomo do końca, co będzie za kilka lat. Trudno też w tym momencie omawiać szczegóły 

dotyczące każdej szkoły. Będzie to możliwe, gdy dyrektorzy przeanalizują materiał i przełożą 

go na arkusz organizacyjny na przyszły rok. Dzisiaj jest czas na ogólne zapoznanie się  
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z projektem zmian. W tej chwili Szkoła Podstawowa w Judzikach liczy około 100 dzieci.  

W kolejnych latach liczba ta zmniejsza się, ale nie na tyle, by likwidować szkołę. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, czy w nowym przedszkolu w SP Nr 1 będą dzieci tylko z tego obwodu. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że z całego miasta.  

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zastanawiał się, dlaczego akurat w SP Nr 1 ma powstać przedszkole Krasnal, skoro wszędzie 

są oddziały przedszkolne. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że łatwiej będzie pod względem organizacyjnym, a także pozyskać środki 

zewnętrzne na remont skrzydła budynku i pomieszczeń. Środki można otrzymać tylko wtedy, 

gdy następuje zwiększenie liczby miejsc. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że lepiej jest w jednym miejscu skupić przedszkole również ze względu na koszty jego 

funkcjonowania. Przedszkole Krasnal będzie jedną jednostką organizacyjną w dwóch 

miejscach, czyli przy ul. Zielonej i w SP Nr 1. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, co z dyrektorami gimnazjów. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że dyrektorzy gimnazjów i zespołów szkół automatycznie staną się 

dyrektorami szkół podstawowych. Natomiast dyrektor szkoły w Kijewie zostanie 

wicedyrektorem szkoły w Gąskach. 

 

Członek Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

stwierdził, że dość często jest używane sformułowanie „wygaszanie gimnazjum”. Wiąże się 

to z tym, że nauczyciel z wygaszonego gimnazjum nie dostanie odprawy. Zastanawiał się, czy 

brano to pod uwagę podczas opracowania materiału. Zapytał ponadto, jakie są przewidywane 

koszty budżetowe szczególnie w tym roku i jaka jest subwencja oświatowa na wsparcie 

reformy. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że nie jest to prawdą. Jeżeli z dniem 1 września gimnazjum stanie się szkołą 

podstawową, to nauczyciele „z automatu” będą nauczycielami szkoły podstawowej. 

Burmistrz nie jest w stanie podać kosztów reformy. Trzeba na pewno ponieść koszty 

związane z umeblowaniem pracowni i przystosowaniem łazienek, ale jest rezerwa subwencji 

oświatowej i z tej rezerwy będzie można pozyskiwać pieniądze. Każdy dyrektor po analizie 

opracowania określi potrzeby szkoły. Ponadto gmina będzie starała się pozyskać środki 

zewnętrzne. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

odnośnie powstania oddziału przedszkolnego w SP Nr 1 w Olecku zwróciła uwagę, że może 

pojawić się problem z dowozem dzieci, gdyż tam jest mały parking. Już w tej chwili są 

kłopoty z zaparkowaniem samochodu. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zastanowi się nad tym.  

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

odnośnie nowych obwodów w SP Nr 1 i SP Nr 2 zauważyła, że do SP Nr 3 przeniesione są 

Imionki, Skowronki i Możne, a Szosa do Krupina została w dotychczasowym obwodzie czyli 

w SP Nr 1. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że chodzi o skupienie dzieci dowożonych w jednej szkole. Dzieci  

z Szosy do Krupina nie są dowożone. Ponadto w SP Nr 2 są lepsze warunki, ponieważ 

autobus może wjechać na plac. Natomiast w SP Nr 1 jest duży ruch, a opiekunowie muszą 

doprowadzać dzieci chodnikiem do asfaltu. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy będą konsultacje z mieszkańcami. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że ustawa tego nie przewiduje. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy ktoś orientuje się, jaka jest liczba nauczycieli w gminie, którzy należą do 

Związku Nauczycielstwa Polskiego. ZNP przygotowuje się do wejścia w spór zbiorowy  

i planuje inicjatywę referendalną. Chciałaby wiedzieć, jak wygląda to w Olecku. 

 

Członek Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

odpowiedział, że ponad 200 i ZNP w Olecku dołącza do tej inicjatywy. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zastanawiała się, czy inicjatywa zakończy się sukcesem. 

 

Członek Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

uważa, że wszystko zależy od nauczycieli i rodziców. 

 

Prezes Mazursko-Podlaskiego Stowarzyszenia Edukatorów – Jan Grzyb 

poinformował, że po zapoznaniu się z materiałem dotyczącym zmian w organizacji  

i funkcjonowaniu szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Olecko uważa, że w bardzo 

dużym stopniu spełnia on oczekiwania społeczne. Z prezentacji wynika, że wszystko 

przebiega bardzo spokojnie i łagodnie. Przede wszystkim zostają utrzymane wszystkie 

budynki szkolne oraz administracja. Planowane jest utworzenie żłobka i rozbudowa 

przedszkola. Na razie proponowane zmiany ocenia bardzo pozytywnie. Zapytał o dalsze 

funkcjonowanie klas integracyjnych terapeutycznych. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie przewiduje się żadnych zmian jeśli chodzi o klasy terapeutyczne. Jeżeli 

będą spełnione wszystkie warunki, to jak najbardziej klasy zostaną utrzymane. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

stwierdził, że jeżeli w tej chwili klasy I, IV i VII podlegają rejonizacji, może przydarzyć się 

sytuacja, że dzieci z jednej rodziny będą uczyć się w trzech różnych szkołach. Zastanawiał 

się, czy taka sytuacja nie wywoła niezadowolenia wśród rodziców. Zapytał, czy ewentualnie 

będzie taka możliwość, by dzieci uczyły się w jednej szkole. 
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Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że nie wyklucza całkowicie niezadowolenia rodziców. Problemy takie 

występowały dotychczas i dyrektorzy rozwiązywali je wspólnie z rodzicami. Podobne 

sytuacje będą się pojawiały, ale są to indywidualne sprawy.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby w najbliższym czasie zorganizować kolejne posiedzenie dotyczące 

reformy oświaty i zaprosić radnych powiatowych. Skoro za dwa lub trzy lata może dojść do 

zwolnień nauczycieli, to warto już teraz podjąć rozmowy. Należy również pamiętać  

o pozostałym personelu i jeżeli jest to możliwe zminimalizować straty. Zgłosił wniosek, aby 

materiał dotyczący zmian w organizacji i funkcjonowaniu szkół podstawowych i gimnazjów 

w Gminie Olecko uzupełnić o dane odnoszące się do szkół wiejskich, przesłać wszystkim 

radnym i udostępnić publicznie (internet – bip, strona www, newsletter, facebook). Zapytał, 

czy szkoły podstawowe są przygotowane technicznie na starsze roczniki pod względem 

warunków sanitarnych i bezpieczeństwa. Ponadto zapytał, czy przy planowaniu obwodów 

wzięto pod uwagę mieszkańców czterech bloków wybudowanych w miejscu dawnej 

Wszechnicy Mazurskiej i czy w razie czego gmina jest przygotowana do zmiany obwodów  

i czy w ogóle będzie można to zrobić. Obecnie mało ludzi tam mieszka, ale będzie to 

kilkadziesiąt rodzin i zapewne będą to młodzi ludzie. Zapytał również, czy w związku  

z reformą oświaty spadnie liczebność uczniów w klasach, co osobiście cieszyłoby radnego. 

Prosił też o informację, czy w związku z reformą i zmianą podstawy programowej, zachodzi 

potrzeba przekwalifikowania się nauczycieli. Jeżeli tak, czy samorząd może jakieś środki na 

ten cel zabezpieczyć w budżecie. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że według analizy liczebność uczniów w klasach będzie na tym samym 

poziomie, albo mniejsza. W tym momencie nie wiadomo, czy istnieje potrzeba 

przekwalifikowania nauczycieli czy nie, bo nie ma jeszcze „ramówek”. Ustalą to dyrektorzy, 

gdy już będą wiedzieli, jakie mają przedmioty i jakich nauczycieli im brakuje. Wówczas 

będzie można odpowiedzieć na to pytanie. Generalnie są pieniądze na doskonalenie 

nauczycieli. Korzystają oni również z programu proponowanego przez Urząd Pracy. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że środki na dokształcanie są na niskim poziomie. Dlatego zapytał, czy w razie 

czego jest z czego dołożyć. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, że intencją zmian w gminie jest to, by wszystkim nauczycielom i pracownikom 

obsługi zapewnić pracę. Idąc w tym kierunku dołoży wszelkich starań, by te warunki spełnić. 

Z przedstawionej analizy wynika, że zwiększy się liczba miejsc pracy. Dojdą 2 oddziały 

przedszkolne oraz dodatkowe miejsca pracy w żłobku. Dyrektorzy są doświadczeni, wiele 

razy radzili sobie w sytuacjach trudnych i tym razem również powinno się udać. Dodała, że 

przygotowany materiał zostanie uzupełniony o dane odnoszące się do szkół wiejskich. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

martwi się sytuacją szkoły w Judzikach, która już w tej chwili jest mało liczebna. Obwód się 

nie zwiększył. To bardzo dobrze, że Burmistrz robi wszystko żeby utrzymać całą 

infrastrukturę edukacyjną. Zapytał, jakie są w dłuższej perspektywie niż 2-3 lata pomysły 

względem tej szkoły. Czy jest taki pomysł, by szkoła w Judzikach tak jak Kijewo została 

częścią innej szkoły. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest daleki od likwidowania małych szkół wiejskich. Nawet jeżeli koszty 

utrzymania są trochę wyższe to dobrze, że jest taka placówka. Wiele jest zalet dla 

miejscowości, jeżeli jest szkoła i trzeba zrobić wszystko, aby w dalszym ciągu istniała. 

Sprawa będzie na bieżąco analizowana, a przez najbliższe dwa lata szkoła będzie normalnie 

funkcjonować. Później wszystko zależy od liczby urodzeń i możliwości objęcia jak 

największej liczby dzieci najmłodszych wychowaniem przedszkolnym. W tej chwili trudno 

powiedzieć, co będzie w przyszłości.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że szkoły wiejskie mają też dodatkowe funkcje i są to czasami jedyne publiczne 

miejsca. Samorząd powinien wspierać inicjatywy oddolne i lokalne organizacje czy zajęcia 

animacyjne w szkole, by zmniejszyć koszty. Rekomenduje taki kierunek myślenia o szkołach, 

szczególnie wiejskich, żeby też inne funkcje niż tylko oświatowe działy się w tych szkołach. 

Odnośnie polityki informacyjnej zgłosił wniosek, aby na stronie internetowej urzędu 

utworzyć zakładkę dotyczącą reformy oświaty w Olecku i na bieżąco umieszczać informacje 

na temat postępów prac. Ponadto oznajmił, że po wypowiedzi pani kierownik, że w rozmowie 

telefonicznej redaktor przedstawił się jako pracownik kuratorium, napisał do niego smsa. 

Redaktor zaprzeczył temu i napisał, że przedstawiał się jako dziennikarz. Wobec powyższego 

prosi o wyjaśnienie tej sprawy. Dodał, że nie chodzi o to, że pani kierownik udzieliła 

informacji, ale o to, że radni jako reprezentanci społeczności powinni otrzymać ją w tym 

samym czasie. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że po dzisiejszym posiedzeniu to dyrektorzy będą dalej analizować 

przedstawiony materiał w stosunku do sytuacji w swoich szkołach. Każdy rodzic czy 

nauczyciel zadając pytanie będzie się odnosił do konkretnej szkoły.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że jest tego świadomy, jednak chodzi mu o ogólną informację na miejskiej stronie 

internetowej, do której mieszkańcy mają prawo. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odnośnie sytuacji z iolecko wyjaśniała już to zdarzenie. Rozmawiała z panem M. i jest to 

sprawa do załatwienia między nimi. Czasu jest coraz mniej i w tej chwili trzeba 

skoncentrować się na ciężkiej pracy, a nie na rzeczach, które nie są już w tym momencie ani 

pomocne ani aż tak bardzo istotne. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, kiedy materiał zostanie uzupełniony i przekazany radnym.  

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że po weekendzie postara się uzupełnić i przekazać materiał. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

chciałby uzyskać informacje na temat kosztów finansowych reformy, a szczególnie  

w odniesieniu do oddziałów przedszkolnych.  

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że najdroższe będą oddziały przedszkolne w SP Nr 2. Natomiast w SP Nr 1 

sale są wyposażone, bo tam funkcjonują 4 oddziały przedszkolne, które w tej chwili 

administruje pani dyrektor. Subwencja na dziecko realizujące roczne przygotowanie 
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przedszkolne wyniesie 4 600,00 zł. Więcej danych nie ma. Obecnie urząd przygotowuje się 

do projektu, który ewentualnie od przyszłego roku zacząłby funkcjonować, jeśli uda się 

zdobyć środki finansowe na zwiększenie liczby miejsc. Jeden konkurs ma być ogłoszony  

w marcu, a drugi w kwietniu. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

rozumie, że nikt z nauczycieli ani z obsługi nie zostanie zwolniony. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

nie mówiła, że nikt. Przewiduje się, że nikt nie będzie zwolniony. Natomiast nie wie tego, co 

jest w szkołach. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, czy pani kierownik podejmie odrębną dyskusję z każdym dyrektorem, by zatrudniał 

obecnych pracowników. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że tak. Problemy w tym zakresie są analizowane z dyrektorem  

i z Burmistrzem, gdzie można przesunąć nauczyciela oraz, w której szkole może on uzupełnić 

etat.  

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał o pracowników obsługi. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że zatrudnianie i zwalnianie pracowników jest kompetencją dyrektorów szkół 

i każdy z nich stara się dać pracę jak największej liczbie osób. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał o SP Nr 2. Czy ma odpowiednią kadrę, czy też będzie musiała wspomagać się 

nauczycielami nauczania początkowego z innych szkół. Chodzi o 6-latki i klasy pierwsze. 

 

Dyrektor Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara Taraszkiewicz 

odpowiedziała, że w szkole jest zatrudnionych pięciu nauczycieli po edukacji 

wczesnoszkolnej. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

stwierdził, że w dwóch szkołach są oddziały sportowe. Zapytał, czy oddziały sportowe będą 

podlegały przy naborze rejonizacji. Zastanawia się, jak to będzie wyglądać, bo dyrektorzy 

muszą wiedzieć, jaki robić nabór. W SP Nr 2 nie są planowane oddziały sportowe. Zapytał, 

czy w przypadku, gdy dzieci z tej szkoły będą zainteresowane, będą mogły kształcić się  

w szkole na Osiedlu Siejnik. Dodał, że po przeanalizowaniu tabel zauważył,  

że w perspektywie 5-6 lat SP Nr 1 traci 2 oddziały, gimnazjum przekształcone w SP Nr 2 

utrzymuje się na tym samym poziomie (17 oddziałów), a SP Nr 3 traci aż 5 oddziałów. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że łącznie jest to 10 - 12 oddziałów czyli trzeba się spodziewać, że w roku 

szkolnym 2019-2020 o tyle liczba oddziałów zmniejszy się. Proporcjonalnie zmniejszy się 

liczba godzin dla nauczycieli. Ustawa przewiduje zasadę, by nauczyciele w szkołach średnich 

nie mieli przeciętnie więcej godzin ponadwymiarowych niż stan na ten rok szkolny po to, by 

nastąpiło przesunięcie zatrudnienia nauczycieli ze szkół prowadzonych przez gminę. 
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Przewidziane jest rozwiązanie systemowe. Zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej, co ma ostatecznie przygotować. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

wnioskuje o przybliżenie kosztów finansowych w odniesieniu do żłobka i przedszkola.  

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

prosiła, aby odstąpić od tego. W tym momencie nie jest nawet znana wysokość subwencji. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zapytał, kiedy pani kierownik będzie w stanie to przygotować. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że po otrzymaniu informacji z ministerstwa. Zwykle jest to początek marca. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

chciałby także uzyskać dane dotyczące SP Nr 2. Trzeba przygotować klasy. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że będzie to możliwe dopiero po sporządzeniu arkuszy organizacyjnych. Trzeba 

przeprowadzić rekrutację i dowiedzieć się, ile będzie dzieci. Wszystko od tego zależy. 

Sygnalizowała już, że liczba dzieci jest inna niż to wynika z ewidencji ludności. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

oznajmił, że stąd były jego pytania dotyczące grup przedszkolnych. Na jakiej podstawie 

będzie ich 6-7 grup więcej. 

 

Kierownik Wydziału EK UM – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że to nie jest 6-7 grup więcej, ponieważ tam są planowane grupy, które 

normalnie byłyby w SP Nr 1. 

 

Członek Komisji – Karol Sobczak 

zgodził się, aby do czasu uzyskania pełniejszych informacji wstrzymać się z podawaniem 

danych finansowych. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące wnioski: 

 

 zgłosiła wniosek o przedstawienie szacunkowego kosztu reformy oświaty w gminie 

Olecko, a przynajmniej wykazu niezbędnych zakupów, remontów czy innych 

koniecznych prac dostosowujących szkoły do nowego systemu, 

 w imieniu rodziców oraz w świetle planowanego zwiększenia liczby oddziałów 

przedszkolnych zgłosiła konieczność zmian komunikacyjnych przy Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Olecku w zakresie przebudowy chodnika, postawienia słupków  

i obniżenia krawężnika.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Opracowanie planu pracy komisji na 2017 rok. 
 

Po dyskusji Komisja przyjęła następujące tematy do planu pracy na 2017 rok: 
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Miesiąc  

 

Temat 

 

Luty 

Zmiany w organizacji i funkcjonowaniu szkół podstawowych  

i gimnazjów w Gminie Olecko  

 

Marzec 

Sport – stan i perspektywy rozwoju 

 

 

 

Kwiecień 

Stan i potrzeby oleckiej kultury 

 

 

 

 

 

Maj 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok 

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 
 

Przygotowanie do sezonu letniego 

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

 

Promocja i turystyka w Gminie Olecko – stan i potrzeby 

 

Czerwiec 

Funkcjonowanie szkół w świetle zmian oświatowych   

- komisje wyjazdowe 

 

 

Wrzesień 

Podsumowanie sezonu letniego 

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

 

 

Październik 

Analiza wyników egzaminów zewnętrznych w szkołach podstawowych  

i gimnazjach oraz wyników olimpiad przedmiotowych 

 

Funkcjonowanie szkół po zmianach oświatowych  

 

Grudzień 

Uchwalenie budżetu gminy na 2018 rok 

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 
 

 

 

Komisja ustaliła, że: 

 następne posiedzenie poświęcone reformie oświaty odbędzie się w dniu 10 lutego 2017 r. 

(piątek) o godzinie 12.00. Na tym posiedzeniu Komisja zatwierdzi również plan pracy  

na 2017 rok, 

 oprócz osób zaproszonych na dzisiejsze posiedzenie, w zaproszeniu na kolejne posiedzenie 

należy ująć oleckich przedstawicieli związków zawodowych NSZZ i ZNP, Starostę 

Oleckiego, Przewodniczącego Rady Powiatu, Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji Starostwa Powiatowego oraz Przewodniczącego Komisji Zdrowia, 

Oświaty i Bezpieczeństwa Rady Powiatu. 

 

Komisja zgłosiła wniosek, aby dyrektorzy szkół poinformowali Rady pedagogiczne i Rady 

rodziców, że w dniu 10 lutego 2017 r. (piątek) o godzinie 12.00 w Urzędzie Miejskim  

w Olecku odbędzie się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji pt. „Zmiany w organizacji i funkcjonowaniu szkół podstawowych i gimnazjów  

w Gminie Olecko”. Osoby zainteresowane powyższą tematyką Komisja zaprasza na 

posiedzenie. 
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby zwrócić się do organizacji pozarządowych z pytaniem, czy są one 

zainteresowane krótkimi prezentacjami na posiedzeniach Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji dotyczącymi działań, zamierzeń i potrzeb organizacji z prośbą  

o informację zwrotną do 10 lutego 2017 r. 

 

Komisja przychyliła się do propozycji Członka Komisji – Macieja Juchniewicza, by pkt 3 i 4 

porządku posiedzenia czyli Sprawy wniesione i Wolne wnioski zrealizować na następnym 

posiedzeniu. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

     Protokołowała                                                                 Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                               Wojciech Rejterada 
 


